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DVOUMĚSÍČNÍK OBCÍ KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ, PASTVINY, ČESKÉ PETROVICE

prosinec 2017 č. 142

Vítání občánků v Klášterci nad Orlicí
Dne 26. listopadu 2017 se v zasedací místnosti v „Kovárně“ uskutečnila milá společenská událost –  
Vítání nových občánků obce. Pozváni byli rodiče s dětmi narozenými od dubna do září 2017. Slavnost-
ní vítání se uskutečnilo podle již osvědčeného scénáře. Po zahájení a přivítání přítomných předsedou 
SPOZ p. Burešem vystoupily děti ze Základní školy v Klášterci nad Orlicí pod vedením p. učitelky Olgy 
Kaláškové. Po vystoupení dětí přednesla svůj projev paní starostka obce Lenka Ševčíková. Následně byli 
rodiče požádáni o zápis do kroniky vítání občánků. Při té příležitosti byly maminkám předány květiny 
a pro děti Pamětní list s knížkou. Po tomto slavnostním zápisu bylo na závěr setkání paní starostkou 
předneseno přání všeho nejlepšího pro děti a rodiče s přípitkem. Setkání proběhlo v srdečné a přátelské 
atmosféře, mezi občany obce byli přivítáni malí občánci: Ondřej Štefek, Jakub Toman, Lucie Fraňková, 
Dominik Koukol, Lukáš Ficner, Tomáš Michalička, Rozálie Kalousová. Závěrem bych rád poděkoval 
všem, kteří se na uskutečnění 
vítání podílejí. Kroniku vítá-
ní pro SPOZ s velmi hezkými 
dětskými motivy připravu-
je p. Petra Foglová. Bohatou 
fotodokumentaci pořizuje sl. 
Zuzana Faltusová. Zapome-
nout nemohu ani na členky 
SPOZ, tentokrát p. Marii To-
bešovou a p. Hanu Mlynářo-
vou. Samozřejmě děkuji p. 
uč. Kaláškové a p. starostce 
Lence Ševčíkové. 

Z. Bureš – předseda SPOZ

Vánoční svátky naplněné pohodou,
v nastávajícím novém roce 2018
hodně úspěchů v práci i osobním životě,
spokojenosti v rodinách a pevné zdraví
svým spoluobčanům a čtenářům
přejí starostové obcí

Pastviny – Ladislav Škůrek
České Petrovice – Miloš Roušar

Klášterec nad Orlicí – Lenka Ševčíková
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Zahájení adventu 
v Českých Petrovicích

Dne 1. prosince rozsvítili dobrovolní hasiči vá-
noční stromeček v Českých Petrovicích. Tak jako 
vloni u toho nebyli sami. Sešlo se zde přes sedm-
desát lidí, převážně místních a přespolních z Kláš-
terce nad Orlicí. Sešli se zde i petrovičtí důchodci, 
kteří měli v  ten den plánované společné setkání. 
Rozsvědcení stromečku bylo příjemné zpestření 
jejich akce. Děti za doprovodu fléten začaly pod 
rozsvíceným stromem zpívat koledy a ostatní se 
postupně přidávali. Vánoční atmosféru zpříjem-
nil přinesený punč, který pro všechny připravi-
ly hospodyňky z Horské chaty Na Rozcestí. Akce 
navodila vánoční atmosféru a umožnila tak další 
příjemné setkání místních občanů. Takovéto za-
hájení adventu si již do budoucna nenecháme ujít 
a budeme se snažit, aby se akce stala tradicí.
Přejeme všem krásné prožití vánočních svátků a 
jen to dobré v novém roce.
 Obec České Petrovice

Když se zamiluje kůň, 
tam někde v Pastvinách...

Text, který zná snad každé školní dítě i dospělý, je 
sice z kontextu trošku jiné skutečnosti, ale přesto 
je možné zamilovat se i do místa kterým jsou prá-
vě Pastviny. Nevím, jestli si pan Svěrák a pan Uh-
líř při skládání textu uvědomili, že může být i mís-
to, vesnice s tak prostým jménem. Přesto je tímto 
místem okouzleno mnoho z nás a je mnoho těch, 
kteří Pastviny po léta navštěvují, kteří tu nově by-
dlí, kteří tu po mnoho let žijí. 
Před pěti lety tu vznikl jeden z mnoha plánova-
ných projektů, rekonstrukce bývalé budovy školy. 
Tak trošku budova s otazníkem, ale navzdory po-
chybnostem tu vznikl nový život. Budova se stala 
místem setkání. Vzniklo tu Společenské Centrum 
ŠKOLA a po schodech, v chodbách a třídách jsou 
nové stopy (někdy doslova i na stěnách:-))) oby-
vatel dnešních Pastvin, stejně tak jako před lety tu 
byly zanechány stopy dětí, které tu do školy chodi-
ly a které se sem po letech mohou opět vracet na 
setkání se svými sousedy, za zábavou při plesech, 
výstavách, při sportu nebo při akcích a setkáních 
pro jejich děti. 
V lednu zahájíme pátý rok života tohoto projektu a 
velké DĚKUJI patří Vám občanům, kteří tu dobro-
volně pomáháte a s nadšením vytváříte nová setká-
ní, která se stávají tradicemi a obohacují život této 
malé vesničky. Těší mě, že mohu být součástí, pro-
tože Pastviny mají své kouzlo nejen o Vánocích.

Přeji klidné prožití vánočních svátků, pev-
né zdraví, štěstí a v  novém roce si Vás dovoluji  
pozvat na některé z  nadcházejících akcí, které 
tu připravujeme. 

Bára Jurčanová (správce SC škola)
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Informace z jednání zastupitelstva 
obce Klášterec nad Orlicí

Jednání dne 25. 10. 2017 
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:
• vzalo na vědomí stav domu čp. 167, nesouhlasilo 
s tím, aby ze stavebních prací plánované rekonstrukce 
domu bylo vypuštěno: kompletní oprava střechy, WC 
v přízemí a v 1. patře, bezbariérový přístup do budovy, 
nesouhlasilo ani s rozdělením realizace rekonstrukce do 
více roků, zastupitelstvo obce připouští zvýšení ceny re-
konstrukce domu čp. 167 pro zadávací řízení oproti roz-
hodnutí ze dne 30. 8. 2017 usnesení č. 558/17
• vzalo na vědomí rozpočtové opatření č. 6 ze dne  
23. 10. 2017 v celkové výši 44 615,00 Kč
• schválilo dle § 84 odst. 2, písm. u) zák. č. 128/2000 
Sb. o obcích, odměnu členům výborů zastupitelstva, 
kteří nejsou členy zastupitelstva nebo zaměstnanci obce, 
za výkon funkce v roce 2017 
• rozhodlo vyhovět žádosti Římskokatolické farnos-
ti Klášterec nad Orlicí o individuální dotaci ve výši 
100  000 Kč na účel opravy střechy kostela Nejsvětěj-
ší Trojice a restaurování oltáře Panny Marie Lurdské 
v Klášterci nad Orlicí
• schválilo účelové poskytnutí dotace z  rozpočtu příj- 
mů a výdajů obce Klášterec nad Orlicí ve výši 100 
000 Kč (slovy jedno sto tisíc korun českých) v  roce 
2017 Římskokatolické farnosti Klášterec nad Orlicí,  
IČ 44469900,v souvislosti s tím schválilo veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnutí dotace
• schválilo dle § 167 odst. 2 zákona č. 561/2004 
Sb. Školský zákon jmenování Bc. Lenky Ševčíkové  
a p. Zdeňka Bureše členem školské rady Masarykovy 
základní školy Klášterec nad Orlicí na funkční období 
listopad 2017 až říjen 2020
• schválilo přidělení bytu o vel. 3+1, v čp. 122 p. A. J. 
na dobu neurčitou
• schválilo vyhlášení záměru prodeje části parcely  
č. 3287/2 o výměře do 16 m², za účelem výstavby nové 
trafostanice, za cenu 300 Kč/1m² a uložilo starostce 
obce vyhlásit záměr prodeje
• schválilo uzavření smlouvy o budoucí smlouvě  
o zřízení věcného břemene a smlouvu o právu provést 
stavbu č. EP-12-2003341/VB/1, Klášterec nad Orlicí,  
p. č. 3287, OBEC-přel.PB, smlouva řeší přeložení slou-
pu v trase stávajícího vedení NN o 7,5 m výše od stáva-
jícího betonového sloupu, stavba se nalézá na k. ú. Kláš-
terec nad Orlicí, na pozemku. parc. č. 3289 a 3287/2
• vzalo na vědomí aktuální informace o akci „Klášterec 
nad Orlicí – splašková kanalizace s likvidací odpadních 

vod na ČOV Klášterec nad Orlicí“ 
• schválilo úhradu jednorázové paušální úplaty za uží-
vání budoucího služebného pozemku ve výši 1660 Kč 
Státnímu pozemkového úřadu, dále schválilo smlouvu 
o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene pozem-
kové služebnosti inženýrské sítě č. 1060C17/50, která 
se týká záměru obce vybudovat splaškovou kanalizaci 
na poz. parc. č. 1302/3 a 1303/10 v k. ú. Klášterec nad 
Orlicí mezi ČR – Státním pozemkovým fondem a Obcí 
Klášterec nad Orlicí 
• schválilo smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věc-
ného břemene č. 7DHM170224, která se týká záměru 
obce vybudovat splaškovou kanalizaci na poz. parc.  
č. 632/3 v k. ú. Klášterec nad Orlicí mezi Povodím Labe, 
st. podnik a Obcí Klášterec nad Orlicí 
• vzalo na vědomí znění návrhu pohřebního řádu, bude 
dopracováno dle připomínek a připraveno ke schválení, 
řeší p. místostarosta.
• Vzalo na vědomí aktuální informace o postupu prací 
v projektu obce zasíťování lokality RD Matyášův kopec
• vzalo na vědomí informaci, že v roce 2018 končí paní 
ředitelce MŠ a panu řediteli ZŠ šestileté období výkonu 
funkce ředitele, v  souvislosti s  tím požaduje obec jako 
zřizovatel od obou předložení zhodnocení jejich práce 
za uplynulých 6 let a analýzu rozvoje školy na příštích  
6 let s termínem do 15. 2. 2018
• schválilo podat znovu žádost na MMR o umělý po-
vrch na hřišti u sokolovny a dále podat žádost o opravu 
povrchu komunikace na horní konec
• schválilo prodloužit smlouvu o využívání systému 
nakládání s komunálním odpadem mezi obcí a drobný-
mi podnikateli do 31. 12. 2018 s tím, že budou upozor-
něni, že s přechodem na popelnicový systém jim bude 
smlouva vypovězena
• vzalo na vědomí informace o návštěvě z partnerské obce 
Trzebieszowice dne 7. 10. 2017 v Klášterci nad Orlicí. 

Jednání dne 29. 11. 2017 
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:
• vzalo na vědomí rozpočtové opatření č. 7 ze dne  
29. 11. 2017 v celkové výši 128 961,60 Kč
• schválilo navýšení závazného ukazatele pro Mateř-
skou školu Klášterec nad Orlicí o částku 110 461,60 Kč. 
Celkově bude závazný ukazatel hospodaření MŠ pro rok 
2017 ve výši 701 154 Kč s účelovým určením 425 000 
Kč na provozní výdaje, 276 154 Kč na program MŠMT 
výzkum, vývoj a vzdělávání
• vzalo na vědomí zprávu předsedy finančního a kon-
trolního výboru o jejich činnosti v období duben až  
říjen 2017
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• schválilo dle § 13 zákona č. 250/2000 Sb., do doby 
přijetí rozpočtu obce na rok 2018, hospodaření obce dle 
následujících pravidel rozpočtového provizoria: nezbyt-
né výdaje zajišťující provoz obce ve výši 1/12 skutečnos-
ti r. 2017 měsíčně, pravidelné platby dodavatelům, zálo-
hové financování MŠ a ZŠ ve výši skutečnosti prvního 
čtvrtletí roku 2017 MŠ 140 tis. Kč, ZŠ 330 tis. Kč, úhra-
da akcí schválených zastupitelstvem v minulém období
• schvaluje plán inventur za rok 2017 dle zákona  
č. 563/1991 Sb., o účetnictví v platném znění a prováděcí 
vyhlášky č. 270/2010 Sb. o inventarizaci majetku a zá-
vazků v platném znění a bere na vědomí složení inventa-
rizačních komisí příspěvkových organizací MŠ a ZŠ
• schválilo členy ústřední inventarizační komise a čle-
ny inventarizační komise č. 1 až 4 uvedené v plánu in-
ventur za rok 2017
• uložilo řediteli ZŠ a ředitelce MŠ zveřejnit návrh 
střednědobého výhledu rozpočtu příspěvkových orga-
nizací na roky 2019-2022 na webových stránkách or-
ganizace, dále bude zveřejněno i na úřední desce Obce 
Klášterec nad Orlicí
• schválilo účast Mateřské školy Klášterec nad Orlicí  
a Masarykovy základní školy Klášterec nad Orlicí v pro-
jektu „Modernizace ekonomických informačních sys-
témů orgánů místní samosprávy a školských zařízení 
regionu Orlickoústecka“ a pověřuje ředitelku MŠ a ře-
ditele ZŠ k podpisu Smlouvy o partnerství a vzájemné 
spolupráci za účelem realizace projektu „Modernizace 
ekonomických informačních systémů orgánů místní sa-
mosprávy a školských zařízení regionu Orlickoústecka“
• schválilo přidělení volných bytů a prodloužení ná-
jemních smluv 
• schválilo zadat rekonstrukci bytu č. 12 v  čp. 193  
a bytu č. 4 v čp. 195 za celkovou cenu 458 309 Kč bez 
DPH firmě REKOS Ševčík s.r.o., IČ 25960351, Čs. Ar-
mády 1401, Žamberk 
• schválilo úhradu měsíčních záloh na dodávku tep-
la firmě BN-Gaz s.r.o., IČ 25957813 ve výši od 1. 7. 
2017 do 30. 9.2017 - 120 tis. Kč, od 1. 10. 2017 do  
31. 12. 2017 -150 tis. Kč, a od 1. 1. 2018 do 31. 5. 2018 –  
120 tis. Kč.
• nesouhlasilo s předěláním prkenných podlah ve dvou 
pokojích bytu v čp. 122.
• schválilo uzavření budoucí kupní smlouvy na část 
parcely č. 3287/2 o výměře do 16 m² v k. ú. Klášterec 
nad Orlicí, mezi Obcí Klášterec nad Orlicí, IČ 00279021 
a ČEZ Distribuce, a. s., Děčín, IČ 24729035, za účelem 
výstavby nové trafostanice, za cenu 300 Kč/1m² 
• schválilo poskytnutí finančního daru z rozpočtu obce 

na rok 2018 Svazu postižených civilizačními chorobami 
v ČR, z.s., základní organizace Žamberk, IČ 71002910 
ve výši 1000 Kč
• schvaluje poskytnutí finančního daru z  rozpoč-
tu obce na rok 2017 Slezské diakonii, Český Těšín,  
IČ 65468562 ve výši 1000 Kč
• schválilo Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2017, kte-
rou se stanoví část společných školských obvodů zá-
kladní školy a mateřské školy
• vzalo na vědomí informace z  jednání v Ekole a.s., 
dále z Ekokomu
• schválilo nájemní smlouvu a dodatky mezi Ekola 
České Libchavy a.s., IČ 49813862 a Obcí Klášterec nad 
Orlicí, IČ 00279021týkající se odpadového hospodář-
ství
• schválilo Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2017,  
o místním poplatku za provoz systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování ko-
munálních odpadů
• schválilo podmínky zadávacího řízení veřejné zakáz-
ky akce „Snížení energetické náročnosti obecní budovy 
č. p. 167 v  Klášterci nad Orlicí“, předpokládaná doba 
plnění zakázky do 31.10. 2018, předpokládaná hodnota 
veřejné zakázky 8,5 mil. Kč bez DPH
• schválilo zadávací podmínky veřejné zakázky akce: 
„Klášterec nad Orlicí – Matyášův kopec, zasíťování 
lokality rodinných domů“, předpokládaná doba plně-
ní zakázky do 5 měsíců od předání staveniště, předpo-
kládaná hodnota veřejné zakázky je 14 587 311, 40 Kč  
bez DPH
• schválilo sjednání provádění technického dozoru 
 investora při akci „Klášterec nad Orlicí – Matyášův ko-
pec, zasíťování lokality rodinných domů“ 
• stanovilo od 1. ledna 2018 svým neuvolněným čle-
nům za výkon funkce odměny za měsíc 
• uložilo finančnímu výboru připravit návrh rozpočtu 
obce na rok 2018 do 22. 1. 2018.
• schválilo s  odkazem na § 55 zákona č. 128/2000 
Sb. o obcích uzavření smlouvy o spolupráci v   oblasti 
vzdělávání, kultury a sportu mezi gminou Ladek-Zdrój  
a obcí Klášterec nad Orlicí
• vzalo na vědomí plán zimní údržby komunikací v    
období 2017-2018. 

Celé znění zápisů a usnesení ze zastupitelstva 
obce je k nahlédnutí na obecním úřadě a na 

www: klasterecnadorlici.cz

Zpracovala: Lenka Ševčíková,  starostka obce 
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Hospodaření s odpady v obci Klášterec nad Orlicí
Vážení čtenáři, v následujícím příspěvku bych se rád po delším období opět věnoval problematice od-
padů v obci Klášterec nad Orlicí. Rok 2017 se chýlí ke konci, a tak je možné učinit určité závěry. Podle 
průběžně vedené evidence je patrné, že množství vyprodukovaných odpadů v roce 2017 se oproti  2016 
nezvyšuje. V oblasti třídění odpadů na využitelné složky jsme dle statistiky společnosti EKO-KOM na 
průměru obcí naší kategorie v Pardubickém kraji. Stálé vrásky nám však dělá produkce směsného ko-
munálního odpadu. Zastupitelstvo obce se každou schůzi problematice odpadů věnuje, a to zejména 
proto, že jsme si dali cíl, v tomto volebním období změnit právě systém sběru směsného komunálního 
odpadu z  velkoobjemových kontejnerů na popelnice. Výbor ŽP dosud připravil a projednal základní 
záměr, jak tuto změnu provést. Nejvíce starostí máme s tím, jak zabezpečit přístup a svoz odpadů z od-
lehlých částí obce, např. ze Zadního dolu, z Předního dolu, ale i z části Lhotky nebo od chat na Lhotce 
u přehrady např. návrh ponechat na některých stanovištích nynějších kontejnerů nádoby velikosti 1100 
l. Jak by to mohlo dopadat, nám předvedl neznámý, možná spoluobčan, na stanovišti Lom. V  pátek  
24. 11. v podvečer sem přivezl a vyložil 23 ks pytlů od uhlí a v nich stavební suť. A nejen to. V poslední 
době se rozšířil nešvar odkládat do kontejneru na železo jiné odpady, např. papír, polystyrén, ale i dřevo 
nebo klasický odpad. Aby nám tento kontejner byl odvezen, musí zaměstnanci obce pracně tento odpad 
vytřídit. Tyto výše uvedené příklady utvrzují zastupitelstvo v tom, že radikální změna je nutná a nezbývá 
než ji v 1. pololetí 2018 provést. Samozřejmě, že sledujeme nejen množství odpadů, ale i finanční vývoj. 
Financování odpadového hospodářství musí obecní rozpočet dotovat. I když se daří 100% vybrat po-
platky, jsou i příjmy ze zpětného odběru a ze smluv s podnikateli v obci, nestačí tyto finance na celkovou 
sumu za odpady o více jak 300 000,- Kč. Dne 23. 11. 2017 se p. starostka obce L. Ševčíková s členem 
výboru ŽP a zastupitelem p. P. Michaličkou zúčastnili pracovního jednání v EKOLE České Libchavy. 
Mimo jiných dokumentů převzali také dodatky smluv na likvidaci odpadů pro r. 2018. Z nich je patrné, 
že dojde ke zvýšení cen některých služeb o 3%. Zastupitelstvo obce toto projednalo, navrhlo a přijalo 
usnesení o zvýšení poplatku za provoz systému odpadového hospodářství ze 400,- Kč na 450,- Kč za 
osobu nebo rekreační objekt. Zároveň byla přijata nová OZV, která bude zveřejněna na úřední desce  
a webových stránkách obce, aby se s ní mohli občané seznámit. Platnost OZV je od 1. ledna 2018. 
Vážení čtenáři, možná ne zrovna příjemnou informací končím svůj příspěvek, ale věřte, že ZO takováto 
usnesení přijímá vždy po pečlivém zvážení všech okolností.                                               Zpracoval: Z. Bureš

LÉKAŘSKÁ ORDINACE 
v Klášterci nad Orlicí v čp. 167
v období leden – červen 2018

MUDr. Jiří Příborský 
chirurgie

Sobota od 7:15 – 9:30 

MUDr. Miloslav Malina 
praktický lékař pro dospělé

Pondělí od 13:30 (1 x za 14 dní)
8. 1., 22. 1., 5. 2., 19. 2., 5. 3., 19. 3., 16. 4., 

30. 4., 14. 5., 28. 5., 11. 6., 25. 6.

MUDr. Jana Krausová 
praktický lékař pro děti a dorost
Úterý 13:00 – 15:00 (1 x za měsíc)
9. 1., 6. 2., 6. 3., 3. 4., 29. 5., 26. 6.

Tříkrálová sbírka 
v Pastvinách

Opět se blíží nový rok a s ním už tradiční Tří-
králová sbírka. Proto i k  našim domovům 
zavítají skupinky Třech králů. Otevřete, pro-
sím, svoje dveře a svoje dlaně a přispějte těm, 
kdo naši pomoc potřebují.

V Pastvinách proběhne sbírka
v sobotu 6. ledna 2018.

Za Vaši štědrost děkujeme!
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Bezpečné komunikace - Pastviny
Vážení spoluobčané, v uplynulých letech bylo na území obce již realizováno několik projektů a opatření za 
účelem zvýšení bezpečnosti v souvislosti s provozem na komunikacích v Pastvinách. Je to problematika, 
ve které je pořád co zlepšovat a doplňovat. Účastníků silničního provozu neustále přibývá a opatření zvy-
šujících jejich bezpečnost jsou stále potřebnější. Zastupitelstvo obce v letošním roce, v souladu s „Progra-
mem rozvoje obce Pastviny na období 2015 – 2022“ rozhodlo o realizaci projektu „Bezpečné komunikace 
– Pastviny“, který by měl být spolufinancován prostřednictvím Výzvy MAS ORLICKO – IROP- Bezpečné 
silnice a chodníky pro všechny II. V rámci tohoto projektu budou v obci umístěny dva radarové měřiče 
rychlosti na komunikaci II/312 (u č.p. 35 a u č.p.151) a dvě dopravní zrcadla řešící nepřehledné výjezdy. 
Předběžná cena projektu byla stanovena ve výši 250.000,- Kč. Výše dotace činí 85 % způsobilých nákla-
dů. Výše uvedená akce doplní tyto již dříve realizované projekty: Vybudované chodníky od centra obce ke 
Konzumu a dál k rodinné zástavbě podél komunikace III/31218, podél komunikace II/312 od mostu smě-
rem na Vitanov k č.p.35 a od mostu k zastávce BUS „Na Pláži“. Na silnici II/312 dva přechody pro chodce  
a zpomalující ostrůvky v centru obce a „U Kanálu“. Osazení dopravních zrcadel v místech nepřehledných 
výjezdů na komunikaci II/312 a posunutí DZ začátek obce ve směru na Žamberk před křižovatku s komu-
nikací na Letohrad, směrem k Líšnici. Na silnici III/31216 na Letohrad, v úseku u zastávky BUS „Pastviny, 
dol.autocamp“ byla v rámci zvýšení bezpečnosti zde se pohybujících chodců snížena rychlost na 50 km/h. 
Účelem je doplnit již realizované opatření a opět o něco zvýšit bezpečnost účastníků provozu, zejména na-
šich občanů, kteří se denně po těchto komunikacích pohybují.                                                   L. Škůrek, starosta

Pro účely hlasování jsou zastupitelům přidělena tato 
čísla 1 – Ladislav Škůrek, 2 – JUDr. Josef Koubík,  
3 – Antonín Faltus, 4 – Pavel Friml, 5 – Ing. Veronika 
Luxová, 6 – Miroslav Lux, 7 - Lubomír Zverec

Zastupitelstvo obce Pastviny 
dne 16. 10. 2017
přijalo na svém zasedání tato
USNESENÍ
2017.6.1. zvolilo ověřovateli zápisu Ing. Veroniku 
Luxovou a Antonína Faltuse.
hlasování: pro – 1,2,3,5,7 proti – 0, omluveni – 4,6 
2017.6.2. schválilo program jednání zveřejněný 
na úřední desce dne 9. 10. 2017. 
hlasování: pro – 1,2,3,5,7 proti – 0, omluveni – 4,6 
2017.6.3.  schválilo uzavření dohody o vytvoře-
ní společného školského obvodu základní  školy 
a společného školského obvodu mateřské školy 
s  obcemi Klášterec nad  Orlicí a Českými Petro-
vicemi. Činnost základní školy bude vykonávána  
v  Masarykově základní škole Klášterec nad Orli-
cí se sídlem Klášterec nad Orlicí č.p.176 a činnost 
mateřské školy bude vykonávána Mateřskou ško-
lou Klášterec nad Orlicí se sídlem Klášterec nad 
Orlicí č.p. 218
hlasování: pro – 1,2,3,5,7 proti – 0, omluveni – 4,6 
2017.6.4. schválilo Obecně závaznou vyhlášku 
obce Pastviny č. 2/2017, kterou se stanoví část 
společných školských obvodů základní školy a 

mateřské školy
hlasování: pro – 1,2,3,5,7 proti – 0, omluveni – 4,6 
2017.6.5. schválilo uzavření smlouvy s dodavate-
lem služeb Miroslavem Zářeckým, IČ: 75562499, 
se sídlem 561 63 Nekoř 29 na zimní údržbu míst-
ních a účelových komunikací obce Pastviny. 
hlasování: pro – 1,2,3,5,7 proti – 0, omluveni – 4,6 
2017.6.6.1. schválilo podání žádosti o dotaci 
od poskytovatele, Ministerstva zemědělství ČR 
v  rámci dotačního programu: 129  290 „Podpo-
ra opatření na drobných vodních tocích a malých 
vodních nádržích“ na výstavbu Retenční nádrže 
Pastviny (U Kanálu)
hlasování: pro – 1,2,3,5,7 proti – 0, omluveni – 4,6 
2017.6.6.2. schválilo uzavření Dodatku č. 3 ke 
smlouvě o dílo č. 071/2016 ze dne 24. 5.  2016, 
která byla uzavřena se zhotovitelem projektové 
dokumentace stavby „Pastviny –  splašková kana-
lizace s likvidací splaškových vod na ČOV  Klášte-
rec nad Orlicí“  VIS – Vodohospodářsko-inženýr-
ské služby, spol.  s.r.o., IČ: 48153362, Na Střezině  
1079, Hradec Králové.
hlasování: pro – 1,2,3,5,7 proti – 0, omluveni – 4,6 
2017.6.6.3. schválilo uzavření darovací smlouvy 
s Janem Parishem, Správa Parishových  lesů, IČ: 
42912008, se sídlem Zámecká 422, Žamberk.
hlasování: pro – 1,2,3,5,7 proti – 0, omluveni – 4,6 
2017.6.6.4. schválilo změnu nájemní smlouvy 
o nájmu prostoru sloužícího k  podnikání  (auto-



Sousedské LISTY 7

Pastvinské ohlédnutí zpět…
A máme to tu zas. Polovina prosince a Silvestr před námi. Máme za sebou opět jeden z náročnějších 
roků. Nastává období řešení rozpočtu, uzávěrky, inventury, vyúčtování dotací a celkové bilancování co 
se nám zadařilo, co ne a na co bychom se v budoucnu měli zaměřit, či co se dá vylepšit, nebo změnit. Ne-
budu zde vyjmenovávat realizované, nebo zahájené projekty a záměry, veřejnost má možnost sledovat 
toto dění v obci, včetně získávání informací od zastupitelů, na úřední desce, nebo na webových strán-
kách obce. Chci jen pár věcí zmínit a připomenout v rámci tohoto jakéhosi ohlédnutí. V průběhu roku 
2017 jsme se museli mimo jiného potýkat s omezeními, způsobenými rozsáhlou rekonstrukcí mostu, 
komplikovaným dojížděním veřejnou dopravou. V prvním čtvrtletí jsme se museli obejít bez autobuso-
vé čekárny v centru, řešili jsme v létě a na podzim škody na porostech a veřejném osvětlení způsobené 
několika bouřkami a vichřicemi. Velkým problémem bylo zabezpečení pracovních sil v letní sezóně pro 
chod ATC Šlechtův palouk (zde nás doslova z bryndy vytáhly naše pracovité důchodkyně). Bylo nutné 
vyřešit zabezpečení zimní údržby komunikací na následující období a spoustu jiných méně závažnějších 
problémů, které přináší život a chod obce. Všem zastupitelům, zaměstnancům a občanům obce, kteří 
přispěli svým přístupem a prací ke zvládnutí problémů, které nás v  průběhu letošního roku potkaly, 
bych chtěl tímto poděkovat a věřím, že v následujícím roce se s tím opět úspěšně společně popereme.
Na závěr chci všem čtenářům, našim občanům i občanům sousedních obcí popřát klidné prožití dnů, kte-
ré zbývají do přivítání nastupujícího roku 2018 a do dalších dnů a měsíců veselou mysl a pevné zdraví.
 Ladislav Škůrek, starosta

kemp „Kaplička“) ze dne 31.5.2016, jíž byl pro-
najat prostor na části poz.  parcely č. 210/1 o vý-
měře 3173 m2 a parcele č. 198/3 o výměře 2663 
m2  včetně tří  prodejních kiosků se železnou kon-
strukcí s  dřevěným  přístřeškem a inventářem, o 
zastavěné ploše 112 m2 na části  parcely p.č. 198/3 
s betonovým povrchem o výměře 193 m2. Součástí 
kempu je  budova s recepcí a sociálním zařízením 
pro personál a návštěvníky kempu na  stavební 
parcele č. 831, vše zapsáno na LV  10001  pro k.ú. 
Pastviny u  Klášterce nad Orlicí. Změna bude spo-
čívat ve změně trvání nájmu na dobu  neurčitou. 
Záměr změny byl schválen 28.8.2017 usnesením 
č. 2017.5.5.8. a  následně řádně vyvěšen.
hlasování: pro – 1,2,3,5,7 proti – 0, omluveni – 4,6 
2017.6.6.5.  schválilo zamítnutí žádosti o uzavře-
ní dohody o užívání plochy s autoškolou  Laurin 
Bohemia s.r.o., IČ: 06035329, se sídlem Záchlumí 
76, 561 86  Záchlumí.
hlasování: pro – 1,2,5,7, proti – 0, zdržel se – 3, omlu-
veni – 4,6 
2017.6.6.6. schválilo zahájení projektové pří-
pravy na stavbu víceúčelového sportovního  hři-
ště s oplocením v severovýchodní části parcely č. 
1796/2 ve vlastnictví  obce, LV 10001, kat. území 
Patviny u Klášterce nad Orlicí. 
hlasování: pro – 1,2,3,5,7 proti – 0, omluveni – 4,6 
2017.6.6.7. schválilo nákup talířového rozmeta-
dla ECO XTA140, určeného na posyp  komunika-

cí inertním materiálem, nebo solí, od společnos-
ti LGD Technika,  s.r.o., IČ: 28777204, se sídlem 
Pastviny 151, 564 01 Žamberk
hlasování: pro – 1,2,3,5,7 proti – 0, omluveni – 4,6 
2017.6.6.8. pověřilo starostu zahájením jednání 
s obcí Klášterec nad Orlicí o podmínkách  zříze-
ní společné jednotky požární ochrany. Povinnost 
obce zajištění plnění  úkolů  jednotky a způsob zří-
zení je stanoveno zákonem č. 133/1985 Sb. o pož.  
ochraně.
hlasování: pro – 1,2,3,5,7 proti – 0, omluveni – 4,6 
2017.6.6.9. schvaluje účast obce v projektu „Mo-
dernizace ekonomických informačních 
 systémů orgánů místní samosprávy a školských 
zařízení regionu  Orlickoústecka“ a pověřuje sta-
rostu obce k podpisu Smlouvy o partnerství a  vzá-
jemné spolupráci za účelem realizace projektu 
„Modernizace  ekonomických informačních sys-
témů orgánů místní samosprávy a školských  za-
řízení regionu Orlickoústecka“.
hlasování: pro – 1,2,3,5,7 proti – 0, omluveni – 4,6 
2017.6.6.10. udělilo souhlas k plánované rekon-
strukci chaty č.ev. 43, Pastviny - Bublačka,  dle 
předložené dokumentace. Podmínkou je souhlas-
né stanovisko vlastníka  sousední nemovitosti, 
chaty ev. č. 121.
hlasování: pro – 1,2,3,5,7 proti – 0, omluveni – 4,6 
2017.6.6.11. schválilo podání žádosti o dotaci 
prostřednictvím MAS Orlicko, 5. Výzva  IROP – 
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Bezpečné silnice a chodníky pro všechny II.
hlasování: pro – 1,2,3,5,7 proti – 0, omluveni – 4,6 
 
Zastupitelstvo obce Pastviny 
dne 20. 11. 2017 
přijalo na svém zasedání tato
USNESENÍ
2017.7.1. zvolilo ověřovateli zápisu Pavla Frimla 
a Lubomíra Zverce.
hlasování: pro – 1,2, 4,5,6,7 proti – 0, omluven – 3, 
2017.7.2. schválilo program jednání zveřejněný 
na úřední desce dne 9. 11. 2017. 
hlasování: pro – 1,2, 4,5,6,7 proti – 0, omluven – 3, 
2017.7.3.  schválilo rozpočtovou změnu č. 8.
hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7 proti – 0, 
2017.7.4. schválilo zjednodušený plán investic a 
oprav majetku obce na rok 2018.
hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7 proti – 0, 
2017.7.5.1. zastupitelstvo vzalo na vědomí nesou-
hlas s plánovanou výstavbou víceúčelového hřiště 
v severovýchodní části parcely č. 1796/2 (parkovi-
ště v centru) ze dne 20.11.2017 zaevidovaný pod 
Č.j.: OBPA 572/2017. Další postup ve věci bude 
stanoven na následujícím zasedání OZ.
2017.7.5.2. schválilo uzavření smlouvy s  Pardu-
bickým krajem o poskytnutí dotace z  Programu 
„Podpora činnosti a provozu turistických infor-
mačních center v  Pardubickém kraji“. Výše po-
skytnuté dotace činí 2.469,- Kč.
 hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7 proti – 0,
2017.7.5.3. schválilo uzavření veřejnoprávní 
smlouvy se svazkem obcí „Sdružení obcí  Orlicko“ 
o poskytnutí dotace ve výši 15.000,- Kč na pokrytí 
nákladů za  zpracování  Projektové dokumentace, 
akce „Revitalizace T.I.C. Pastviny.
 hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7 proti – 0,
2017.7.5.4. schválilo prodej nevyužívaného trak-
toru na sečení, D 3 Star Jet Exclusive za  nabídko-
vou cenu 15.000,- Kč.
 hlasování: pro – 1,2, 4,5,6,7 proti – 0, zdržel se – 3,
2017.7.5.5. vzalo na vědomí Rozpočtové opatře-
ní č. 6.
2017.7.5.6.  vzalo na vědomí Rozpočtové opatře-
ní č. 7.
2017.7.5.7. schválilo plán inventur za rok 2017.
 hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7 proti – 0,
2017.7.5.8. schválilo uzavřít smlouvu se spol. 
REDEA Žamberk, s.r.o., Divišova 669, 564  01 
Žamberk na zpracování žádosti o dotaci, Výzva 
MAS ORLICKO –  IROP  – „Bezpečné silnice a 

chodníky pro všechny“ .
 hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7 proti – 0,
2017.7.5.9. vzalo na vědomí usnesení Exekutor-
ského úřadu Prostějov Č.j.: 18EX04141/13- 104 
ze dne 1. 6. 2017 o zastavení exekuce a následně 
odsouhlasilo odepsání  dlužné částky 28.880,- Kč 
s pohledávek obce.
 hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7 proti – 0,
2017.7.5.10.  vzalo na vědomí „Zápis s  dílčího 
přezkoumání hospodaření obce“, které  proběhlo 
dne 23.10.2017.
2017.7.5.11. vzalo na vědomí Protokol o kontrole 
ze dne 17.10.2017, zpracovaný  pověřenými úřed-
níky Ministerstva pro místní rozvoj ČR. Kontrola 
byla  zaměřena na splnění podmínek a čerpání do-
tace z  programu „Podpora územně  plánovacích 
činností obcí“, číslo podprogramu 117D0510.
2017.7.5.12. vzalo na vědomí předběžnou zprá-
vu o provozu a hospodaření v ATC Šlechtův  pa-
louk, včetně restaurace v ATC, v průběhu letošní-
ho roku.

 Ladislav Škůrek,  starosta obce Pastviny

Zápis zastupitelstva 
obce České Petrovice 
ze dne 14. 11. 2017

Přítomni: Viz prezenční listina
Omluveni: Hruška J., Vybíralová P.
Zapisovatel: Lux L.
Ověřovatelé: Fišer D., Brandejsová J.
Hlasování: Pro X Proti X Zdržel se X
1. Program jednání:
 Kontrola plnění usnesení z minula
 Informace kolem mléčné farmy
 Obecně závazná vyhláška 1/ 2/ 2017
 Smlouva s ČEZ Distribuce o smlouvě budoucí
 Informační centrum Pastviny
 Prodej pozemků na základě vyhlášeného záměru
 Pronájem pozemků od Pozemkového úřadu
 Žádost o dotaci na Mas Orlicko
 Informace kolem přípravy projektu na opravu  
 požární nádrže
 Návrh rozpočtu na rok 2018
 Nákup nového nábytku na chatu u koupaliště
 Žádost manželů Rousových na byt
 Různé: 
 Informace kolem opraveného sousoší u Rusná- 
 ků, u Jána a penzionu na Statku
 Příspěvek Novému klubu
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Návrh usnesení 01/11/2017: 
Zastupitelstvo schvaluje program jednání
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 01/11/2017 bylo schváleno
2. Informace ohledně problému na mléčné farmě
Na minulém zasedání se zastupitelstvo zabývalo peticí 
občanů ohledně nadměrného zápachu kejdy v obci Čes-
ké Petrovice. P. Žďárský zastupitelům sdělil, že ze strany 
Živy a. s. byla zjednána náprava v podobě montáže pl-
nícího potrubí pod hladinu kejdy, aby nedocházelo k če-
ření hladiny a uvolňování zápachu. Čas ukáže, zdali se 
podařilo problematiku zápachu zmírnit. Další opatření 
jsou v jednání s odborníky.
Usnesení 02/11/2017 Zastupitelstvo bere na vědomí 
informaci ohledně zmírnění zápachu z  mléčné farmy 
v Českých Petrovicích
3. Vydání obecně závazné vyhlášky 1/ 2/ 2017
Starosta předložil zastupitelům návrh dohody obcí Čes-
ké Petrovice, Klášterce nad Orlicí a Pastvin na vytvoření 
společného školského obvodu Masarykovy základní ško-
ly v Klášterci nad Orlicí a Mateřské školy v Klášterci nad 
Orlicí. Dále starosta předložil zastupitelům novou obec-
ně závaznou vyhlášku, která stanovuje na základě dohod 
obcí školský obvod dle školského zákona. Tato vyhláška 
nahrazuje starou vyhlášku 1/ 2008 z roku 2008. Občané 
Českých Petrovic budou mít touto vyhláškou zajištěnou 
mateřskou a školní docházku pro své děti.
Návrh usnesení 03/11/2017 Zastupitelstvo schvaluje 
dohodu a obecně závaznou vyhlášku 1/2/2017 na vy-
tvoření školského obvodu Mateřské a Masarykovy zá-
kladní školy v Klášterci nad Orlicí pro občany Českých 
Petrovic.
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 03/11/2017 bylo schváleno
4. Smlouva s ČEZ Distribuce
Starosta předložil zastupitelům Smlouvu o smlouvě 
budoucí na zřízení věcného břemene kabelového vede-
ní na pozemcích obce České Petrovice č. 1418/3 a 424 
mezi obcí České Petrovice a Distribucí ČEZ zastoupená 
společností Montprojekt a. s. Pardubice
Návrh usnesení 04/11/2017 Zastupitelstvo schvalu-
je smlouvu o smlouvě budoucí na zřízení věcného bře-
mene kabelového vedení s  Distribucí ČEZ zastoupe-
ná firmou Montprojekt a. s. Pardubice na pozemcích  
č. 1418/3 a 424
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 04/11/2017 bylo schváleno
5. Informační centrum Pastviny
Starosta seznámil zastupitele s  projektem na opravu 
informačního centra u autobusového nádraží v  Past-

vinách. Projekt bude realizován přes svazek obcí pod 
Zemskou brannou. Jelikož jsme součástí svazku, bude 
se naše obec podílet na spolufinancování podílem 
16 905 Kč. Celkové náklady na opravu činí 807 000 Kč, 
dotace 637 000 Kč. a podíl obcí svazku 170 000 Kč. Pro-
voz informačního centra bude hrazen obcí Pastviny 
Návrh usnesení 05/11/2017 Zastupitelstvo schvaluje 
spoluúčast na projektu rekonstrukci informačního cen-
tra v obci Pastviny částkou 16 805 Kč.
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 05/11/2017 bylo schváleno
6. Prodej pozemků na základě vyhlášeného záměru
Zastupitelstvo obce České Petrovice vyhlásilo záměr na 
prodej pozemků č. 1307/3 ostatní plocha-ostatní ko-
munikace s výměrou 389 m², pozemku č. 298/1 zahra-
da o výměře 430m² a pozemku č. 96 zbořeniště o výmě-
ře 147m². Na tento záměr se přihlásili manželé Fišerovi 
a manželé Dvořákovi, kteří mají zájem jenom o přístup 
na své pozemky. Pokud se Fišerovi domluví s Dvořáko-
vými o umožnění přístupu přes nabízené pozemky a do-
loží písemně vzájemnou dohodu, zastupitelé odsouhlasí 
prodej pozemků manželům Fišerovým 
Návrh usnesení 06/11/2017 Zastupitelstvo schvaluje pro-
dej pozemků č. 1307/3 ostatní plocha-ostatní komunikace, 
s výměrou 389 m² za cenu 21 Kč/m², pozemku č. 298/1 za-
hrada o výměře 430m² za cenu 2 Kč/m² a pozemku č. 96 
zbořeniště o výměře 147m² za cenu 68 Kč/m² manželům 
Fišerovým za předpokladu písemné dohody manželů Dvo-
řákových a manželů Fišerových o umožnění přístupu přes 
tyto pozemky.
Hlasování: 6X0X1
Usnesení 06/11/2017 bylo schváleno
7. Pronájem pozemků od pozemkového úřadu Pardu-
bického kraje
Pozemkový úřad Pardubického kraje vyvěsil záměr na 
pronájem pozemků č.455/1 a pozemku 458/2. O oba 
pozemky má obec zájem s tím, že bude zažádáno o pře-
vod nebo odkup. Nájemné na rok činí 1855 Kč.
Návrh usnesení 07/11/2017 Zastupitelstvo schvaluje 
podpis smlouvy s Pozemkovým úřadem Pardubického 
kraje o pronájmu pozemků č. 455/1a 458/2 za částku 
1855 Kč na rok
Hlasování: 7X0x0
Usnesení 07/11/2017 bylo schváleno
8. Žádost na dotaci přes MAS Orlicko
Starosta předložil zastupitelům podklady na oplocení 
areálu bývalého teletníku, který slouží obci jako sklad 
materiálu. Byla možnost spoluúčast na projektu přes 
MAS Orlicko na projektu rozvoje venkova. Díky sta-
rostově iniciativě jsme byli do projektu zahrnuti s přísli-
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bem dotace 130 000 Kč. Celkové náklady projektu jsou 
220 000 Kč. Je potřeba zabezpečit objekt proti nežádou-
címu ukládání odpadu a cizím osobám.
Návrh usnesení 08/11/2017 Zastupitelstvo obce 
schvaluje podání žádosti o dotaci přes MAS Orlicko na 
oplocení skladu obce z projektu obnovy venkova v cel-
kové výši 220 000 Kč
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 08/11/2017 bylo schváleno
9. Požární nádrž
Zastupitelstvo se zabývalo připravovaným projektem 
opravy požární nádrže ve středu obce. Podle prvního 
návrhu projektanta je zvažováno přibetonování nových 
stěn do stávajícího stavu což obnáší zmenšení kapacity 
o třetinu. Je potřeba dobře zvážit všechny možnosti, aby 
zmíněná oprava byla ku prospěchu všech. Zastupitelé 
se touto investicí budou zabývat na dalších zasedáních. 
Zatím máme čas, jelikož grant ještě nebyl vypsán.
10. Návrh rozpočtu na rok 2018
Předseda finančního výboru zastupitelům předložil ná-
vrh rozpočtu na rok 2018, který byl vytvořen za účasti 
finančního výboru, paní účetní Nájemníkové, starosty a 
místostarosty obce dne 24. 10. 2017. Rozpočet byl při-
praven jako schodkový
 Příjmy:  2 500 100 Kč
 Výdaje:  2 606 700 Kč
 Schodek: 106 600 Kč
Schodek a splátka úvěru v částce 33 400 Kč bude uhraze-
na z finanční rezervy, která byla ušetřena z minulých let
Návrh usnesení 09/11/2017 Zastupitelstvo obce 
schvaluje návrh rozpočtu na rok 2018 se schodkem, 
který bude hrazen z finanční rezervy z  minulých let a 
pověřuje starostu jeho vyvěšením na úřední desku
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 09/11/2017 bylo schváleno
11. Žádost manželů Rousových
Starosta seznámil zastupitele s žádostí o byt na čp. 27, 
až se uvolní bytová jednotka. Žádost bude založena do 
seznamu žádostí o byty.
Návrh usnesení 10/11/2017 Zastupitelstvo bere na vě-
domí žádost manželů Rousových na byt na čp. 27. Žá-
dost bude založena do seznamu žadatelů o byt. Rozhod-
nutí bude schváleno, až bude bytová jednotka volná
12. Informace ohledně oprav sakrálních památek
Starosta podal informace ohledně oprav sousoší u Rus-
náků, které je opraveno včetně podstavce. Proběhla zde 
kontrola památkovou péčí. V příštím roce bude prove-
deno nabarvení památky, protože povětrnostní pod-
mínky to v letošním roce nedovolují.
Usnesení 11/11/2017 Zastupitelstvo bere na vědomí in-

formace ohledně oprav sakrálních památek
13. Příspěvek Novému klubu
Nový klub požádal obec o mimořádný příspěvek 1 000 
Kč na nákup cen pro děti při pořádání dětského dnu v 
červnu letošního roku
Návrh usnesení 12/11/2017 Zastupitelstvo obce schva-
luje mimořádný příspěvek v hodnotě 1000 Kč Novému 
klubu na výdaje spojené s dětským dnem v červnu 
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 12/11/2017 bylo schváleno
14. Nákup nového nábytku do chaty u koupaliště
Vzhledem k dobrému hospodářskému výsledku v letoš-
ním roce se zastupitelstvo rozhodlo obměnit nábytek 
na chatě u koupaliště. Byla oslovena paní Kosařová ze 
Žamberka, která nám vyhotovila nabídku na výměnu 
dvanácti stolů a padesáti židlí za cenu 100 000 Kč.
Návrh usnesení 13/11/2017: Zastupitelstvo obce 
schvaluje obměnu nábytku a chatě u koupaliště za cenu 
100 000 Kč
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 13/11/2017 bylo schváleno
Zapsal: Miloš Roušar                              Ověřili: starosta obce

Zápis zastupitelstva obce 
České Petrovice 
ze dne 7. 12. 2017
Přítomni: Viz prezenční listina
Omluveni: Hruška J.
Zapisovatel: Lux L.
Ověřovatelé: Buryška J., Žďárský O.
Hlasování: Pro X proti X zdržel se X
1. Program jednání: 
 Kontrola plnění usnesení z minula
 Hospodaření za rok 2017
 Návrh rozpočtu na rok 2018
 Rozpočtová změna č. 5 a č. 6
 Inventarizační komise
 Výroční zpráva za rok 2017
Návrh usnesení 01/12/2017: Zastupitelstvo schvaluje 
navržený program jednání
Hlasování: 8X0X0
Usnesení 01/12/2017 bylo schváleno
2. Hospodaření obce v roce 2017
Předseda finančního výboru seznámil zastupitele se sta-
vem hospodařením obce za období od 1. ledna do 30. 
listopadu 2017.
 Příjmy:  2 769 546 Kč
 Výdaje:  2 262 783 Kč
 Přebytek: 506 763 Kč
Stav finančních prostředků k 30. 11. 2017
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 Stav účtu u KB:  934 074 Kč
 Stav účtu u ČNB:  691 305 Kč
 Stav pokladny:  126 737 Kč
 Zůstatek úvěru:  42 350 Kč
  Pohledávky:  23 136 Kč
Byly odeslány výzvy k úhradě poplatků za lázeňský a re-
kreační pobyt dne 14. 11. 2017 e-mailem a doporuče-
nou poštou. Do dnešního dne nebylo na výzvy reagová-
no. Zastupitelé na dalším zasedání zváží kroky, jak dané 
pohledávky a poplatky vymoci právní cestou.
Návrh usnesení 02/12/2017: Zastupitelstvo schvaluje 
stav hospodaření za období od 1. ledna do 30. listopa-
du 2017. Do příštího zasedání si zastupitelstvo ukládá 
zjistit informace, jak legální cestou vymoci pohledávky 
a poplatky za lázeňské pobyty.
Hlasování: 8X0X0
Usnesení 02/12/2017 bylo schváleno
3. Rozpočet na rok 2018
Předseda finančního výboru p. Pácha předložil zastupi-
telům návrh rozpočtu na rok 2018 ke schválení. Rozpo-
čet byl řádně vyvěšen na webových stránkách i na úřed-
ní desce obce České Petrovice. Do dnešního dne nebyly 
vzneseny žádné námitky ani připomínky.
 Příjmy:  2 500 100 Kč
 Výdaje:  2 606 700 Kč
 Schodek:  106 600 Kč
 Splátka úvěru:  33 400 Kč
Rozpočet na rok 2018 je plánovaný jako schodkový. 
Plánovaný schodek a splátka úvěru v částce 140 000 Kč 
bude financována z finanční rezervy vytvořené z minu-
lých let.
Návrh usnesení 03/12/2017: Zastupitelstvo obce schva-
luje rozpočet na rok 2018 jako schodkový. Plánovaný 
schodek a splátka úvěru v částce 140 000 Kč budou finan-
covány z vytvořené finanční rezervy z minulých let.
Hlasování: 8X0X0
Usnesení: 03/12/2017 bylo schváleno
4. Rozpočtová změna č. 5 a č. 6
P. Pácha předložil zastupitelům ke schválení rozpočto-
vou změnu č. 5, která se týká příjmu dotace v  hod-
notě 19  749 Kč za konané volby do Parlamentu ČR a 
rozpočtovou změnu č. 6, která se týká příjmu dotace 
v  hodnotě 100  000 Kč na zachování a obnovu kultur-
ních památek od Pardubického kraje.
Návrh usnesení 04/12/2017: Zastupitelstvo schvaluje 
rozpočtovou změnu č. 5 a č. 6. Rozpočtové změny bu-
dou přílohou zápisu
Hlasování: 8X0X0
Usnesení 04/12/2017 bylo schváleno
5. Inventarizace majetku obce České Petrovice

Inventarizace obecního majetku by měla být provedena 
do konce roku 2017. Starosta předložil návrh inventari-
zační komise ve složení: Předseda: Roušar M. Členové: 
Pácha K., Lux L., Mlynářová L.
Návrh usnesení 05/12/2016: Zastupitelstvo schvaluje 
návrh složení inventarizační komise.
Hlasování: 8X0X0
Usnesení 05/12/2016 bylo schváleno
6. - Starosta Miloš Roušar na závěr slavnostního zasedá-
ní zhodnotil rok 2017. Povedlo se nám opravit zeď na če-
kárně u kostela, opravit schodiště u kostela, opravit část 
chodníku u prodejny potravin, obec investovala peníze 
do oprav sakrálních památek, výsadba stromořadí u kos-
tela, nákup nových stolů a židlí do chaty u koupaliště a 
odizolování čp. 162. Dále starosta seznámil zastupitele a 
hosty s plány do roku 2018. Obec má naplánované oplo-
cení bývalého teletníku, je počítáno s penězi do oprav sa-
králních památek, pokud budeme úspěšní v čerpání do-
tací, čeká nás výměna vodoměrů, zastřešení zázemí chaty 
u koupaliště, pořízení pasportu komunikací, a pokud by 
nám vyšla dotace tak bychom řešili opravu požární ná-
drže a opravu střechy na chatě u koupaliště, kterou nám 
poškodil spadlý strom při podzimní vichřici.
Starosta dále poděkoval hasičům za dobře odvedenou 
zásahovou činnost a pomoc obci, dále Novému klu-
bu, klubu důchodců, všem pracovníkům, kteří pracují 
pro obec: p. knihovníkovi, pí. účetní, pí. kronikářce, za 
úklid budov, za sekání trávy, za třídění a úklid odpadů. 
Na závěr popřál všem krásné prožití vánočních svátků, 
hodně zdraví a osobní spokojenosti.
Zapsal: Miloš Roušar                              Ověřili: starosta obce

Prodejna v Českých Petrovicích
Je to již rok, co byla znovu otevřena prodejna smí-
šeného zboží v Českých Petrovicích. Obchod dnes 
znovu slouží nejen občanům Českých Petrovic, 
kteří se často nemohou dostat k  nákupu základ-
ních potravin, ale i víkendovým hostům a turis-
tům, kteří obec navštíví. Zajištění této služby bylo 
a dále je pro obec velmi důležité. Jsme rádi, že se 
podařilo nového nájemce v obci udržet. Tato sku-
tečnost závisí především na objemu tržeb, které 
nejsou v malé vesnici nijak závratné. Každý z nás 
má ale možnost, nákupem základních potravin 
k  jejímu   udržení přispět. Proto děkujeme všem, 
kteří místní obchod svým nákupem podporují a 
věříme, že jsou zákazníci spokojeni jak s provozní 
dobou, tak s nabídkou zboží a cen.
 Za obecní zastupitelstvo Pavla Vybíralová.
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Sdružení obcí Orlicko informuje
Věc: tisková zpráva z jednání mimořádné Valné hromady Sdružení obcí Orlicko dne 1. 11. 2017 
Ve středu 1. 11. 2017 se v Letohradě konala Valná hromada Sdružení obcí Orlicko, která jednala v mi-
mořádném termínu. Na programu tohoto jednání bylo totiž již dlouho očekávané schválení smlouvy s 
dodavatelem na domácí kompostéry, které nesneslo odkladu do řádného prosincového jednání. Nákup 
domácích kompostérů je součástí realizace projektu Předcházení vzniku biologicky rozložitelných od-
padů v území Sdružení obcí Orlicko, který je spolufinancován z Operačního programu Životní prostře-
dí. Po podpisu smlouvy dojde k dodávce kompostérů v období do 8 týdnů po podpisu smlouvy a násled-
ně budou kompostéry, prostřednictvím dotčených obcí, umístěny zdarma do jednotlivých domácností, 
které o domácí kompostéry projevily zájem. Do projektu se zapojuje celkem 13 členských obcí Sdružení 
obcí Orlicko a bude pořízeno celkem 1979 kompostérů a 5 ks komunálních štěpkovačů. 
Dalším bodem programu jednání bylo schválení nákupu stopovacího zařízení za nově pořízenou čtyř-
kolku pro úpravu lyžařských stop na Suchém vrchu a na Bukové hoře, kterou Sdružení pořídilo zejména 
díky dotaci Pardubického kraje a částečného dofinancování z vlastních prostředků. Nákupem této tech-
niky dojde k rozšíření možností úpravy lyžařských stop i při menší sněhové pokrývce a v úsecích, kde 
rolba díky své šířce nemohla dříve provést úpravu stop. 
Druhou částí jednání starostů členských obcí svazku byl seminář zaměřený na nové povinnosti obcí v 
souvislosti s platností Obecného nařízení o ochraně osobních údajů (GDPR) od května příštího roku. 
V závěru semináře se členské obce Sdružení obcí Orlicko shodly na společném postupu při zajištění po-
vinností vyplývajících z tohoto nového nařízení Evropské unie. 
V Žamberku 3. 11. 2017                                                                                   Petr Fiala, předseda Sdružení obcí Orlicko 
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Vážení občané, 
jménem vodohospodářské společnosti Vodovo-
dy a kanalizace Jablonné nad Orlicí bych Vás 
rád informoval o činnosti za uplynulé období.
Společnost VAK Jablonné nad Orlicí funguje v tzv. 
smíšeném modelu provozování. Infrastruktura, 
která je tvořena inženýrskými sítěmi i vodohospo-
dářskými objekty, je vlastněna i provozována jed-
ním subjektem – akciovou společností VAK. Tento 
model provozování umožňuje efektivně hospo-
dařit a investovat do spravovaného vodohospo-
dářského majetku. Hospodaření společnosti ne-
zatěžuje odvádění zisku mimo systém vodního 
hospodářství, případně mimo Českou republiku 
a je reinvestován prostřednictvím fondu obnovy 
a rozvoje.
VAK je komunální společností, kterou majoritně 
vlastní 61 měst a obcí. Podíl měst a obcí činí 92,6 
% základního kapitálu. Zastoupení největších ak-
cionářů je zřejmé z grafu:

Minoritní podíl ve výši 7,4 % základního kapitá-
lu (DIK) je v současné době v rukou přibližně 200 
akcionářů z řad fyzických a právnických osob. 
Statutárními orgány společnosti je představen-
stvo a dozorčí rada. Zástupci měst a obcí ve sta-
tutárních orgánech společnosti jsou aktivními 
činiteli, kteří utvářejí rámec jejího fungování a 
rozhodují o koncepčních ekonomických otázkách.
Vedení společnosti i představenstvo si uvědomu-
je, že VAK působí v  regionu s  mnoha malými či 
středně velkými obcemi s řídkou hustotou zástav-
by. Spotřeba pitné vody a odvádění odpadních vod 
tudíž nepřináší potřebný počet velkých odběrate-
lů. Malé obce patří k citlivým oblastem, proto je 
ve všech obcích, které jsou akcionáři společnosti 
VAK, uplatňován solidární princip jednotné regi-
onální ceny vodného a stočného, který umožňuje 
zachovat jejich obydlenost.
Prioritou společnosti VAK je péče o zdroje pitné 
vody a jejich ochranná pásma. Větší území jsou 
řízena prostřednictvím „jímacích řádů oblastí“, 

které zajišťují rovnoměrný odběr vody z  různých 
zdrojů na základě hydrogeologických dat tak, aby 
nedocházelo k  jejich přetěžování. Samozřejmostí 
je sledování hladin podzemní vody ve významných 
vrtech. Data jsou přenášena pomocí rádiové sítě 
na vodárenský dispečink, který zajišťuje dozor nad 
všemi vodohospodářskými objekty. Dlouhodobé 
trendy ve vývoji hladin podzemní vody jsou pravi-
delně vyhodnocovány a určují prioritu v budování 
nových vodních zdrojů. 
Vodovodní síť je obnovována moderními trubní-
mi materiály dle vnitropodnikové standardiza-
ce. Ztráty vody ve vodovodní síti jsou na výborné 
úrovni. V roce 2016 činily necelých 10 % (průměr 
v ČR je cca 17 %). Dlouhodobý trend ve ztrátách 
vody je patrný z následujícího grafu: 

V investiční oblasti se VAK snaží získávat dotační 
zdroje z Ministerstva životního prostředí či Minis-
terstva zemědělství ČR. Díky nim jsme v minulých 
třech letech zrealizovali tyto projekty: 
Dostavba kanalizace a intenzifikace čistírny od-
padních vod v Letohradě.
Stavba nové úpravny vody v Chocni.
Dokončení kanalizace a stavba nové ČOV v Bran-
dýse nad Orlicí.
Dostavba kanalizace v Běstovicích.
Kanalizace v Dolním Třešňovci. 
Celkový finanční objem činil 214 mil. Kč, z  toho 
Státní fond životního prostředí poskytl dotace ve 
výši 152 mil. Kč a VAK zapojil z vlastních zdrojů 
více než 60 mil. Kč bez DPH. 
V  současné době připravuje VAK rozsáhlé vodo-
hospodářské projekty, které by měly být realizová-
ny v letech 2018 až 2022. Jedná se o rozvoj skupi-
nových vodovodů „Brandýsko“ a „Letohradsko“. 
Cílem projektů je zajištění spolehlivé dodávky 
vody do všech malých obcí v  okolí těchto měst 
s výhledem na několik desítek let. 
Vybudovat bychom chtěli i kanalizaci v obci Hor-
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ní Třešňovec s  napojením na stávající čistírnu 
odpadních vod v  Lanškrouně. Předpokládané fi-
nanční náklady výše uvedených projektů činí cca 
250 mil. Kč bez DPH.
V ekonomické oblasti se VAK postupně moderni-
zuje a elektronizuje. Zálohový způsob úhrady fak-
tur prostřednictvím SIPA nebo trvalých příkazů již 
zvolilo více než 85 % a elektronické faktury akcep-
tuje téměř 50 % zásobovaných domácností. Výho-
dy jsou oboustranné - VAK šetří provozní náklady 
spojené s administrací a poštovným, odběratelé še-
tří svůj čas a zároveň tím zrovnoměrní rodinné vý-
daje. Navíc doklady posílané v elektronické podobě 
přispívají k ochraně životního prostředí.

Cena „vody“ vždycky byla a bude sledovaným té-
matem, přitom voda z kohoutku je mnohonásob-
ně levnější než kterákoliv jiná tekutina, balené 
vody nevyjímaje. Při průměrné spotřebě 100 li-
trů/os./den, nás vodné včetně stočného stojí cca 
8 Kč vč. DPH/os./den. V rodinném rozpočtu tvoří 
v průměru méně než 2 % z celkových výdajů, což je 
nejméně ze všech energií. 
Závěrem si dovoluji popřát všem odběratelům 
vody dodávané společností VAK osvěžující zážitek 
při její konzumaci a hlavně mnoho zdraví.

Jablonné nad Orlicí 4. 12. 2017.
Bohuslav Vaňous v. r., ředitel společnosti

POZVÁNKA NA DIVADLA

V NASTÁVAJÍCÍ ZIMĚ BYCHOM CHTĚLI V KLÁŠTERCI UVÉST VÍCE DIVADELNÍCH 
PŘEDSTAVENÍ NEŽ LONI. NA CO VÁS ZVEME? 
Na Boží hod, tedy 25.12. v 17.00, uvede klášterecký soubor Ledříček opět po roční přestávce pohádku 
pro děti. Můžete se těšit na Pohádku o sněhu autora Františka Kožíka. Že ji neznáte? Právě proto je 
potřeba vzít děti a vyrazit do sokolovny! 
 Na 13. ledna jsme pozvali Divadelní spolek Šembera z Vysokého Mýta, s muzikálovým představením 
LIMONÁDOVÝ JOE. Představovat tento notoricky známý film je zbytečné, ale dovedete si ten příběh 
představit v divadelní podobě? Autor Jiří Brdečka si alkoholuprostého pistolníka vymyslel již v roce 
1939. Tenkrát jako povídkového hrdinu pro časopis Ahoj. K filmu Oldřicha Lipského z roku 1964 vedla 
ještě dlouhá cesta, kterou dláždilo i představení divadla Větrník. Právě tuto Brdečkovu úpravu textu pro 
vás, milí diváci, „mejťáci“ nastudovali. Přijďte si užít dechberoucí kankánové tanečnice, drsné rvač-
ky a známé i neznámé melodie! V divadelní úpravě zaznějí známé filmové melodie jako Whisky, to je 
moje gusto, Sou Far či Arizona, ale také písně, které režisér Lipský do svého filmu nezařadil, napří-
klad Dostavník či Fešný knír. V hlavních rolích se představí známí vysokomýtští divadelníci: P. Pešek  
(Limonádový Joe), T. Dejdarová (Tornádo Lou), M. Kotrbová (Winniefred) a další. Režie a role Ho-
gafoga se ujal Jakub D. Kočí. V roli rváče uvidíme také bývalého klášteráka Michala Milera. Přijďte se 
podívat, jak se na klášterecké jeviště vejde bezmála 25 účinkujících a hlavně zasmát se nesmrtelným 
vtipům. 
 Pokud pracovní povinnosti členů souboru dovolí tak by další divadelní představení mohlo následovat 
v polovině února. Náš soubor Ledříček plánuje zreprízovat CHARLEYOVU TETU. Britská komedie 
o plánu dvou studentů jak pozvat vyvolené dívky na dostaveníčko a co z toho bylo, když Charleyova teta 
byla úplně někdo jiný, se Vám jistě bude líbit i když ji uvidíte už podruhé. 
 Na Velikonoce chystá Ledříček premiéru. V režii Vaška Štefka uvidíme další skvělou francouzskou 
komedií BLBEC K VEČEŘI. Hru uvedla řada českých divadel, můžete ji znát i jako film. Nejde v ní o 
nic jiného než o potvrzení přísloví, „kdo jinému jámu kopá, sám do ní padá“ a „kdo se směje naposled, 
ten se směje nejlíp.“ Proto si dejte pozor, něž někoho prohlásíte za blbce a budete se chtít bavit na jeho 
účet. Může se vám stát, že blbcem zůstanete na posměch vy sám. Jste zvědavi, jak se s touto herecky po-
měrně náročnou komedií vyrovnají naši herci a kdo vlastně bude tím blbcem a kdo chytrým? Přijďte o 
Velikonocích do klášterecké sokolovny.
 Věříme, že si vyberete všechna představení a za několikanásobně nižší vstupné než ve městech si uži-
jete dobré divadelní zábavy. Jak již začíná být zvykem, u všech představení včetně pohádky bude mož-
nost malého občerstvení u baru. Těšíme se na shledanou. 
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Limonádový Joe        scénář Jiří Brdečka · hudba Jan rychlík, Vlastimil hála a Jiří michálek                                                  
                   VstUPnÉ na místĚ: 80 kč dOsPĚlí, 50 kč dĚti

 13. ledna 2018 od 19.00 hodin v sOkOlOVna klášterec nad Orlicí  

Limonádový Joe 
Pavel Pešek

Winniefred
  Michaela Kotrbová

Abe Honesty
Petr Stráník

Adéla Kotrbová - barman, Adam Miler - pianista, 
Petra Vtípilová - mstitel Jimmy, Michal Miler - Bufallo Bill, 

Tánička Chalupníková - dívenka v baru, Petr Klofanda -  
Dakota Kid, Tomáš Markulík - Mexiko Kid

DIVADELNÍ
SPOLEK
ŠEMBERA

MÝTOVYSOKÉ

Horác Badman 
Jakub D. Kočí

Tornado Lou 
Tereza Dejdarová

 Doug Badman
Petr Chalupník

Grimpo
 Miroslav Bezdíček

tanečnice: Lucie Bučková, Marija Škrochová, Gabriela Hužvárová  
a Jolana Mlejnková, rváči: Michal Miler, Miroslav Meňház,  
Jan Hanus, Ondřej Harvan, Saša Farkas a Radek Kvapil

inspice, kostýmy, rekvizity: Lenka Hrádková, suflerka: Jindra Pokorná, 
světla: Jaroslav Tesař, choreografie: Pavlína Filipi, hudební nastudování:  

Jiří Michálek, scéna: Zdeněk Culka a Viktor Čáp, dramaturgie a efekty:  
Tomáš Markulík, pomocná režie a zvuk: Petr Klofanda, režie: Jakub D. Kočí

zástupce nositele 
autorských práv

d
s-
se

m
b
e
ra
.c
z

d
ilia

.c
z

poděkování 
Kateřině Cíhové, Martinu Škrochovi, Barče Nádvorníkové, Josefu 
Fuksovi, Alisse Ovčarikové, Renátě Šťastné a truhlarstvi-volak.cz

pARTnEŘI dIvAdLA 

město Vysoké Mýto    IVECO CZECH REPUBLIC, a. s.     PPS advokáti     M-Klub    w w w . m k l u b . c z
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Rok 2017 u hasičů z Klášterce
Jako první bych všechny čtenáře ráda seznámila 
s tím, jak naše jednotka tento rok zasahovala při 
různých požárech a událostech u nás a v blízkém 
okolí. 
Za letošní rok vyjížděli klášterečtí hasiči k 8 zása-
hům. Mezi nimi byl požár chaty, požár na půdě a 
jak je bohužel již každoročním zvykem, tak nechy-
běly požáry kontejnerů (v Pastvinách). Mimo ha-
sebních zásahů se vyjíždělo 2x k popadaným stro-
mům a také jednou k záchraně zvířete.
Během celého roku nelenila ani sportovní druž-
stva. Tradičně nás reprezentovalo družstvo žen a 
mužů – na místních závodech za muže tři druž-
stva; dvě družstva mladších žáků, jedno družstvo 
starších žáků, a dokonce i družstvo dorosten-
ců. Když k  tomu připočtu desítku jednotlivců, je 
z  toho pěkná řádka lidí, kteří za Klášterec běhají 
nejen v našem blízkém okolí, ale čím dál častěji se 
vyjíždí i na vzdálenější závody. 
S úspěchy v jednotlivých závodech to letos až tak 
zářivé nebylo. Nemohu říct, že by se nedařilo, ale 
zřejmě jsme si zvykli umisťovat se na vyšších mís-
tech jak za „dospěláky“ tak za děti. Přeci jen bych 
ale některé z  úspěchů v  letošním roce vyzdvihla, 
a to například výborné medailové umístění všech 
třech zúčastněných družstev (mladších, starších 
a vedoucích) na zimním branném závodě v  Čes-

ké Rybné; taktéž medailové umístění mladších i 
starších na závodech v požárním útoku v Bohou-
sové, a poté ještě velký úspěch a poděkování jed-
notlivcům, kteří se účastnili tzv. Ligy jednotlivců 
60m. Zde se z  celého okresu do desátého místa 
umístil Zdeněk Kalous (kategorie starší) a za ka-
tegorii mladších taktéž do 10. místa Jakub Krejsa 
následovaný Petrem Janečkem. Poslední a nemé-
ně důležité úspěchy byly v disciplíně TFA, kterou 
můžete sledovat tradičně na srpnových závodech 
v Klášterci a nově se do ní zapojily také dorostenci 
i na závodech v okolí.
Nemyslím si, že by ale pro nás byly nejdůležitější 
právě medailové úspěchy, ale jde především o to, 
aby nás to co děláme, bavilo, a měli jsme chuť to 
dělat dál. Proto bych chtěla v závěru roku poděko-
vat všem, co pravidelně trénují, aktivně se hasičči-
ně věnují, ale samozřejmě i těm kteří nás podporu-
jí. A protože se věnujeme nejen sportu, zásahům, 
ale i kultuře, zvu Vás všechny za SDH Klášterec 
nad Orlicí na 

TRADIČNÍ HASIČSKÝ PLES, 
který se bude konat 
již 6.1.2018 od 19:00 

V SOKOLOVNĚ.

Petra Luxová

TURNAJ VE STOLNÍM TENISU
Loni poprvé, letos podruhé chtějí členové (spíše 
členky) oddílu stolního tenisu Sokola Klášterec 
uspořádat předsilvestrovský turnaj. 

Bude se hrát v sokolovně 
30. 12. 2017. 

Vítán bude každý hráč - amatér neregistrova-
ný v oficiálních soutěžích, jedno jestli muž, žena 
nebo žák, bez ohledu na věk. V tomto turnaji nejde 
o mistrovské body, ale o sportovní vyžití pro kaž-
dého po vánočním hodování. 
Přesný čas zahájení sledujte na plakátech nebo 
facebooku, systém turnaje bude stanoven podle 
počtu přihlášených. Startovné symbolické, občer-
stvení zajištěno. 

Kontakt: Ing. Pavla Fišerová,
tel. 604 583 670.
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Tříkrálová koleda v Klášterci 
– v lednu 2018 již po dvacáté osmé
Taky se vám zdá, že to „snad není ani možný?“ 
Takže nějaká fakta: poprvé to bylo v  roce 1991. 
Po deset let, tedy do roku 2000, se jen koledovalo. 
Od roku 2001 do roku 2005 se už sbíralo a to přes 
Charitu z Neratova. Od roku 2006 pak pro Oblast-
ní charitu Ústí nad Orlicí přes pobočku v Letohra-
dě. Tak je tomu doposud. Znamená to, že v lednu 
2018 to bude již po třinácté. Do roku 2014 bylo 
koledování aktivitou kláštereckých skautů s malý-
mi výpomocemi odjinud. Potom skauty nahradi-
li mladí hasiči, u kterých se o „tříkrálovku“ stará 
Petra Luxová. 
Teď několik čísel a jmen. Za celé období sbírky 
bylo vybráno celkem 124  582,- Kč, nejvíc v  roce 
2017 a to 12 452,- Kč. Zatím chodilo 36 různých 
králů v 39 trojicích. Dvě trojice naráz šly poprvé 
v roce 2002 a od roku 2009 již pokaždé, tedy cel-
kem desetkrát.
A slíbená jména. Devětkrát „kralovali“ Péťa a Mi-
chal Brůnovi ze Lhotky, osmkrát Šimon Neko-
ranec, Martin Sabota a Michal Brejtr, sedmkrát 
Štěpán Rous a taky Klárka Zavřelová – z  dívek 
nejčastěji. A ještě dvě nejstabilnější trojice: Michal 
Brůna, Šimon Nekoranec a Martin Sabota - sedm-
krát, Kristýna Brůnová, Štěpán Rous a Klára Za-
vřelová - šestkrát.
Závěrem už jen pár slov. Věřte, že někdy byla po-
řádná zima, jindy mokro, kluzko, mlha a proto 
všem, kdo se někdy na koledování podíleli, patří 
veliké poděkování. Až k vám tedy v roce 2018 opět 
přijdou „Tři králové“, kdo můžete a hlavně chcete, 
vhoďte jim něco do kasičky. Koledníkům to udělá 
radost a hlavně tím podpoříte charitní služby v na-
šem regionu. Za příspěvky všem moc děkujme.

Tříkrálová sbírka se v roce 2018 
bude konat v neděli 7. ledna.

Pěkný, klidný a ve zdraví prožitý rok 2018 přejí or-
ganizátoři sbírky v Klášterci

Není to tak dávno …                 ( 64 )

Vzpomínky z roku 1937

„nejstabilnější“ trojice – foto z roku 2006

Dnes se vracím pouhých 80 let zpět. Inspirací mi 
bylo studium časopisu Naše zájmy, vydávaného 
v  Žamberku v  roce 1937. Možná trochu nahléd-
neme do časů, které už takřka nikdo nepamatuje.
27. ledna 1937 v Žamberku u Šotolů přednášel o 
televizi doc. Dr. Šafránek a předvedl svůj televiz-
ní aparát vlastní konstrukce, první v Českosloven-
sku. Pokusy s fotočlánkem, provázené humorným 
výkladem, byly příčinou údivu plného sálu poslu-
chačů. Vlastní televize nám připomíná první po-
kusy s rádiem před čtrnácti roky. Ale dočkáme se!
31.ledna 1937 pořádalo sdružení M.S.R.D. v so-
kolovně v Klášterci besídku. Program se velmi lí-
bil, hudbu i zpěvy nacvičil obětavý p. uč. Stárek. 
Poté pokračovala taneční zábava.
Únor 1937. „Klášterec musíme zachrániti“ jsou 
slova našeho milovaného župního starosty br. Fr. 
Andrleho, pronesená krátce před smrtí, když se 
jednalo o záchranu sokolovny v  Klášterci. Chce-
te-li uctíti památku zesnulého, učiníte tak nejlé-
pe hojným upisováním podílů družstva sokolské 
župy Orlické pro záchranu sokolovny v Klášterci.
Červenec 1937. Vy, kdož jste zavítali v Orlické hory, 
dopřejte si ještě letos výlet k přehradě. Pracuje se na 
ní už šest let a letos bude prý dohotovena. Spatříte 
kolosální výkon lidských rukou, ale zachytíte i po-
slední nezapomenutelný pohled na opuštěné cha-
loupky. Kolik z těch, jež dávno se vystěhovali, odnes-
lo si do nového obydlí kámen, hrst hlíny, trs květin 
z údolí. Kolik jich uchovává v modlitební knížce vyli-
sovaný kvítek od své chaloupky. Děti se ještě koupají 
v řece, jako by se loučily. Naposledy, poslední léto!
Sňatek. Boža Dolečková, dcera rolníka z  Kláš-
terce a Antonín Bílek, správce mlékárny v  Orlici  
u Kyšperka kladou si za čest oznámiti, že sňatek 
jejich se koná 6.listopadu 1937.
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Text byl pro naši potřebu zkrácen. Jak se zdá, 
zprávy z dávných časů nám mají stále co říci a také 
mnohdy změní pohled na věci, kolem kterých den-
ně nevšímavě chodíme. A naši předci si určitě za-
slouží vzpomínku nejen teď o Vánocích. Bez jejich 
práce, umu a úsilí by náš současný blahobyt byl o 
mnoho chudší. 

 Vánoce plné klidu a pohody 
Vám přeje stálý dopisovatel 

Miloš Sibera

Vážení čtenáři, děkujeme za vaši přízeň v tom-
to roce a věřím, že budete Sousedské listy se zá-
jmem pročítat i v roce příštím.
Poděkování patří také všem, kteří přispívají do 
Sousedských listů. Bez nich bychom se nemoh-
li každé dva měsíce dozvídat z textů a fotografií 
o dění v našem nejbližším okolí. Budeme jedině 
rádi, když se řady dopisovatelů ještě rozšíří.  

Data uzávěrek jednotlivých čísel v roce 
2018: 15.2., 18.4., 14.6., 16.8., 18.10., 11.12. 
Příspěvky zasílejte přímo na e-mail: soused-
skelisty@seznam.cz nebo je doneste na obecní 
úřad v Klášterci.

Jindřich Holub

KONCERT VÁNOCE PRO ZVÍŘÁTKA
Věděli jste, že v nedaleké Jaroměři existuje stanice pro zraněné a handicapované volně žijící živo-
čichy? Tato stanice se jmenuje JARO a v letošním roce navázala užší spolupráci s naším pěveckým 
sborem Orlička. Na podzim se naši malí zpěváci s vedoucími byli na zvířátka do Jaroměře podívat. 
Už v těchto chvílích vznikal v hlavách vedoucích nápad uspořádat akci, která by mohla všem ne-
mocným ježkům, sovám, liškám a spoustě dalších zvířat pomoct. Nezůstalo jen u plánů a v pátek  
8. prosince 2017 proběhl v klášterecké sokolovně koncert s názvem „Vánoce pro zvířátka“. Na Vá-
noce se totiž má rozdávat radost a v tento večer se toho rozdávalo ještě mnohem víc...
Celkem slušně zaplněnou sokolovnu pozdravila na úvod průvodkyně celým večerem – paní učitelka Ma-
rie Leksová. Svými milými a vtipnými slovy přivítala všechny příchozí a zavolala své svěřence z 1. třídy  
a družiny. Děti hromadně přednesly básničku Vánoční přání lesních zvířátek. Pro mnoho prvňáčků to bylo 
první vystoupení před veřejností v životě, ale všichni své úkoly skvěle zvládli a když si na pódiu vychutna-
li svůj první veliký potlesk, s úsměvem od ucha k uchu běželi k rodičům do hlediště. Na pódiu se mezitím 
začali shromažďovat žáci z naší Orličky a žambereckých Vlaštoviček a zazpívali první část nacvičeného 
repertoáru se zimní a vánoční tematikou. Jejich krásný zpěv ještě umocňoval skvělý hudební doprovod 
komorního orchestru s violou, klavírem, houslemi, kontrabasem nebo elektrickou kytarou. Po několika 
písních přišla řada na první rozdávání: Naše základní škola totiž také ráda rozdává – a to především po-
chvaly. Proto byli na tuto příležitost pozváni žáci, kteří v loňském roce zaznamenali výrazné úspěchy 
z oblasti sportu, umění, vzdělání nebo své zájmové činnosti. A že jich bylo mnoho! Gratulaci a malý dárek 
za reprezentaci naší školy a obce předávala paní starostka Lenka Ševčíková a pan místostarosta Jindřich 
Kalous ml. Plné pódium úspěšných žáků, spoustu úsměvů a potlesku…to jsou okamžiky před přestáv-
kou v programu. Během této přestávky mohli diváci navštívit malý krámek stanice JARO Jaroměř, kde 
se daly koupit různé suvenýry s logem společnosti, trička, ale také praktické pomůcky zvířátkům, jako 
„hmyzí hotel“ nebo veverčí a ježčí budky. Také tu byla možnost občerstvení, o nějž se postaraly maminky  
ze sdružení SRPDŠ, za což jim touto cestou velmi děkujeme! Že napekly výborné koláče a buchty doklá-
daly poloprázdné tácy už ke konci přestávky. Pomalu začala druhá část večera. Na jevišti se opět objevila 
Orlička a Vlaštovičky a tentokrát s komorním orchestrem předvedli ještě lepší hudební dovednosti než 
v první polovině programu! Ve dvou nebo trojhlasech zazněly starší i moderní vánoční písně a jak řekla 
průvodkyně večera – „…jejich dvacátou reprízu už bude přenášet ČT 1“ Po dětském sboru přišla na 
řadu další premiéra – tentokrát pro skupinu 6TET? Jedná se o převážně dámský spolek žen, které si rády 
ve volném čase zazpívají, a pod taktovkou Olinky Kaláškové předvedly ochutnávku ze svého čerstvého re-
pertoáru. Mohutný aplaus publika jim, doufejme, dodal mnoho elánu do další práce! Čas běžel jako voda  
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a v  programu už zbýval jen poslední bod – spo-
lečná píseň všech účinkujících pod názvem Zdob-
te domy. Než se tak ale stalo, přišla na řadu dal-
ší nadílka – a v  podstatě ta nejdůležitější. Na 
jeviště byla pozvána Martina Skálová, která spo-
lupracuje s  organizací JARO a Dana Roušaro-
vá jí za naši školu a Orličku předala šek s  část-
kou 7  000,- Kč, která poputuje přímo na pomoc 
zvířátkům. Sálem opět zněl mohutný potlesk  
a všichni účinkující i diváci byli očividně šťastni, 
že přispěli na dobrou věc.  V předsálí si každý divák mohl na začátku akce vzít do ruky program, kte-
rý sepsala Olinka Kalášková. Na tomto programu je velmi působivé její poděkování na konci: „Dě-
kuji Vám všem, kdo jste se podíleli na přípravě koncertu. Děkuji Vám všem, kdo pomáháte lidem, 
zvířatům a přírodě...“ ZŠ Masarykova se připojuje k poděkování všem, kteří si i v předvánočním 
shonu našli čas na podání této pomocné ruky, a velké díky patří především hlavní organizátorce 
Olince Kaláškové a Daně Roušarové, které nám toto podání ruky zprostředkovaly.
                                                                                 Za ZŠ Klášterec n. Orl. Dana Kodytková

Vzpomínka na slavnostní zakončení jezdecké sezony
Dne 14. 10. 2017 jsme se zúčastnili výročního 25. ročníku Hubertovy jízdy v Rokytnici v Orlických ho-
rách pořádané Sportovním klubem Wiyrhanea. Kláštereckou jezdeckou stáj Čertova skalka reprezentovali 
Veronika Hornová na koni Princ, Aneta Kučerová s Victori a Miluše Krejsová v sedle Galie. Pro Veroniku 
to byla první účast na oficiální jezdecké akci, kterou zvládla na jedničku. Zahájení a slavnostní nástup 
všech 35 jezdců a koní proběhl v Rokytnickém zámku, kde nás přivítal pan starosta Petr Hodousek. Na 
cestu jsme dostali požehnání od pana faráře Mariusze Luczyszyna. Po přípitku jsme se vydali pod vede-

ním mastera Radima Tomana na koni Easy Jump 
z domácí stáje na náročnou pětihodinovou vyjížď-
ku, která vedla přes Pěčín, Slatinu nad Zdobnicí a 
Jůlinčiným údolím zpět do Rokytnice. Na trase nás 
čekaly dvě občerstvovací zastávky doplněné zábav-
nými soutěžemi družstev. Celou akci jsme si bez-
vadně užili. Ráda bych poděkovala celému týmu 
SK Wiyrhanea za perfektně zorganizovanou akci. 
Dál děkuji všem, kteří pomohli s převozem, přípra-
vou a obstaráním našich koní.

 za JS Čertova skalka Miluše Krejsová 



Sousedské LISTY20

SOUSEDSKÉ LISTY č. 142 - vydává Obec Klášterec n. O. ve spolupráci s obcemi Pastviny, České Petrovice, 
výtisků 275, číslo registrace MK ČR E 20477,  e-mail: sousedskelisty@seznam.cz. 

Sazba a tisk - Tiskárna Kerschbaum, Hluboká 140, Žamberk. Uzávěrka příštího čísla 15. 2. 20187. Cena: 10,- Kč

 Masarykova základní škola Klášterec nad Orlicí 

a SDH Klášterec nad Orlicí 

Vás zvou na tradiční 

ZPÍVÁNÍ POD 
VÁNOČNÍM STROMEM 

středa 20. prosince 2017 

před obecním úřadem 

zpívá a hraje Dětský pěvecký sbor Orlička 

k občerstvení svařák, perníčky a dobroty z udírny 

od 17 hodin 

vánoční trh již od 16 hod. 

Od žáků a zaměstnanců 
ZŠ v Klášterci nad Orlicí 

přijměte přání radostných Vánoc 
a úspěšného nového roku.

Zároveň si Vás dovolujeme pozvat 
na tradiční 

ples SRPDŠ a školy, 
který se koná 27. ledna 2018.

Co nás těší...   V adventní době jsme si svoji třídu hezky vyzdobili. Se svou paní učitelkou 
jsme vyráběli vánoční kapříky z pedigu a ploché šény. Děkujeme paní Marii Tobešové za miku-
lášskou nadílku věnovanou za členy výboru Konzumu. Děkujeme také a.s. Živa za mikulášské 
jogurtíky.

Řeháková Soňa


